
“土壤剖面考察&紫金山” 生态研学线

The Ecological Study Tour to
Soil Profile Study & Zijin Mountain

一、时间

I. Date

2026年 6月 10日

Jun.10, 2026

二、地点

II. Location

中国·南京

Nanjing, China

三、行程路线

III. Itinerary

酒店—土壤剖面考察—紫金山—酒店

Hotel → Soil Profile Study → Zijin Mountain → Hotel

四、行程安排

IV. Schedule

9:00 出发

9:00: Depart from the hotel

10:00 到达土壤剖面考察地点

10:00: Arrive at the Soil Profile Study location

10:00—12:00 土壤剖面考察



10:00–12:00: Soil Profile Study

12:30 集合前往下一站

12:30: Meet up for the next place

12:00—13:00 车上简餐（三明治+饮料）

12:00–13:00: Light meal on the bus (sandwich + drink)

13:00 到达紫金山

13:00: Arrive at Zijin Mountain

13:00—16:30 游览紫金山

13:00–16:30: Sightsee Zijin Mountain

17:00—18:30 集合出发，返回酒店

17:00–18:30: Meet up for depart and return to the hotel

五、收费标准

V. Pricing

$80/人，费用仅包含往返车辆接驳、双语导游、缆车往返门票及午餐。

$80 per person, covering round-trip transportation, bilingual guide, round-trip

cable car ticket, and lunch.

六、景区介绍

VI. Introduction to Scenic Area

南京紫金山国家森林公园主要由中山陵景区、明孝陵景区、灵谷景区三大

核心景区和其他区域景点构成 。分布有 1处“世界文化遗产—明孝陵” 、首批中

国 20世纪建筑遗产—中山陵 、汉族地区佛教全国重点寺院—灵谷寺 [、远东第

一别墅—美龄宫 等核心景点。南京紫金山国家森林公园所在的紫金山（钟山）

拥有 42处各级文物保护单位，200余处各类文物古迹。紫金山是重要的城市森



林绿地，森林覆盖率达 76.8%，拥有本地野生种子植物 113科 386属 701种、动

物资源达 1600余种 [114]，是融生态、文化、体育、休闲娱乐为一体的国家级

森林公园。

Nanjing Zijin Mountain National Forest Park comprises three core scenic areas: Sun

Yat-sen Mausoleum, Ming Xiaoling Mausoleum, and Linggu Scenic Area along with

other regional scenic spots. The key scenic spots include one UNESCO World

Cultural Heritage site: Ming Xiaoling Mausoleum, one of China’s first 20th-century

architectural heritage sites: Sun Yat-sen Mausoleum, a key national buddhist temple

in Han Chinese regions:Linggu Temple, and the Far East’s top luxurious villa: Soong

May-ling Palace. Zijin Mountain (Zhongshan) where the Nanjing Zijing Mountain

National Forest Park is located hosts 42 protected cultural relics at various levels and

over 200 all kinds of historic interest. Zijin Mountain is a important city

forest greenbelt with a forest coverage rate of 76.8%, it is home to 701 species of

native wild seed plants across 113 families and 386 genera, as well as over 1,600

animal resources [114]. It is a national forest park integrating ecology, culture,

recreation and leisure.

2003年，南京紫金山国家森林公园被评为中国国家级森林公园。 2007年，

南京紫金山国家森林公园所在的中山陵园风景区被评为中国国家 AAAAA级旅

游景区。

In 2003, Nanjing Zijin Mountain National Forest Park was rated as national level

forest park. In 2007, the Sun Yat-sen Mausoleum Scenic Area where the Nanjing

Zijing Mountain National Forest Park is located was rated as national AAAAA tourist

attraction.




